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Tirsdag den 30. august 2022 kl. 19.00-21.00 – mødet afholdes i personalerummet 
 
 
Pkt. 1 – 19.00-19.05 
Godkendelse af dagsorden og referat 
 
Referatet er godkendt. 
 
Pkt. 2 – 19.05-19.25 
Nyt fra skolens hverdag – herunder ledelse, medarbejdere, elevråd og formand 

Formålet med punktet er at bestyrelsen, fra de fire perspektiver, får et indblik i skolens hverdag 
siden sidste bestyrelsesmøde.  
 
Ny struktur: Christine informerer om ny struktur i skolens ledelse og administration. Den nye 
struktur er bestående af 3 pædagogiske ledere; Skoleleder Christine, Viceskoleleder Christoffer, 
Pædagogisk afdelingsleder Lasse. Herudover Er der etableret en sekretariatsleder, Nina. Nina 
har været på Byhaveskolen i mange år. Da Byhaveskolen er takstfinansieret, er det en 
administrativ stor skole. Herudover har Byhaveskolen ansat en skolereceptionist, som skal 
aflaste Gitte og Nina i skolesekretariatet. 
 
Halvtaget ved busserne er lovet i løbet af efteråret, det skal piloteres, hvilket har gjort at det 
trækker lidt ud. Men vi håber det snart lykkes. 
 
Svømning; Svendborg kommune har ikke noget varmtvandsbassin med tilhørende lift. 
Rævebakkeskolen har et varmtvandsbassin, som Byhaveskolen har haft mulighed for at benytte 
i årevis. Det er er desværre ikke muligt længere.  
 
Byhaveskolen har prøvet at skubbe på, for at få etableret et liftsystem i Svømmehallen i 
Svendborg. Men der er endnu ikke lydhørhed. 
 
Der er beregninger, som tilskriver at det vil være en besparelse for Svendborg kommune at 
bygge et varmvandsbassin med tilhørende omklædnings- og liftfaciliteter.  
 
Nyt skoleår: Vi er kommet rigtig godt i gang med skoleåret. Der er mange nyansatte, som er 
startet med fuld kraft og rigtig god energi. Det er naturligvis hårdt både at være ny kollega og 
oplære en ny kollega, men det har været en rigtig god start.    
 
Bestyrelsen orienteres om, at vi afviger fra minimumstimetallet på mellemtrin og i udskolingen. 
Det gør vi ved at benytte os af paragraf 16B i folkeskoleloven, hvor man begrundet i 2 
lærerordning kan argumentere for afvigelse fra normtimetallet. 
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Vi afviger hhv. 0,25 time om ugen på Mellemtrin og Funktionsklasser og 1,25 time om ugen i 
Udskoling. 
 
Bestyrelsen har ikke kommentarer til afvigelsen fra normtimetallet i hhv. Mellemtrin, 
Funktionsklasser og Udskoling. 
  
Der er pt. 129 elever på Byhaveskolen. Det er dejligt, at vi som skole oplever til søgning af 
elever. Ift. lokaler er vi ved at være udfordret. Pladsen er trang, og den forbindelse er 
skolebiblioteket flyttet og minimeret, for at give plads til undervisningslokaler.   
       
 
Pkt. 3 – 19.25-20.30 
Høringssvar til det udsendte sparekatalog 
Vi drøfter det udsendte sparekatalog og drøfter hvad vi skal lægge vægt på i vores høringssvar hertil. Vi 
gennemgår alle punkter for at vurdere hvilke konsekvenser det har for os. 
 

Byhaveskolen bliver påvirket direkte af 3 punkter i det fremsendte sparekatalog. Besparelsen 
på midler til løft af folkeskolen, besparelse på PPR og besparelse på taksten.   
 
Christine gennemgår et udkast til høringssvar.   
 
Der kommer flere input fra bestyrelsen, som Christine fletter ind i høringssvaret. Christine 
sender det til skolebestyrelsen til gennemlæsning, og opfordrer til at komme med forslag til 
justeringer, hvis nogen kommer i tanke om noget. Input skal senest sendes til Christine senest 
torsdag aften.  
 
Det fremsendes på aula.    
 
 
Pkt. 4 – 20.30-20.45 
Kommende gennemgang af retningslinjer 
Prioritering af hvilke retningslinjer vi skal gennemgå på de kommende møder. 
 
Næste gang gennemgås mad- og måltidspolitik og elevrådets kostpolitik. Begge sendes med som bilag 
inden næste skolebestyrelsesmøde.  
 
Pkt. 4 – 19.30-20.00 
Udgår og kommer på næste møde 
Den sammenhængende skoledag – indledende drøftelse – se bilag 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen fører tilsyn med skoledagens struktur og opbygning.  
 


